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مسیر سبز دوچرخه در مشهد هان

می گــذرد، اضافه شــدن هر 
مســیر جدید به مســیرهای 
قبلی، نقدها و نظرهای مختلفی 
را بــه همراه داشــته اســت، 
انتقادهایی که بیشــتر حول 
محور ایجاد محدودیت در مسیر تردد 
خودروها، ناایمن بودن مسیر دوچرخه، 
نبود زمینه برای اســتفاده اختصاصی 

دوچرخه سواران و ... مطرح می شود. 
جدا از ضــرورت گســترش فرهنگ 
دوچرخه ســواری در شــهری همانند 
مشهد، حداقل انتظار شهروندان، ایجاد 
مسیر دوچرخه با توجه به درنظر گرفتن 
تمام جوانب ایمنی اســت. جدیدترین 
انتقادهــا بــرای ایجاد مســیر جدید 
دوچرخه از سوی برخی اهالی خیابان 
آیت ا... بهجت است، خیابانی که به دلیل 
عرض کم و نزدیکی به مسیر تشرف به 
بارگاه رضوی، همواره در پیک ترافیک 
قرار دارد و با ایجاد مسیر دوچرخه در 
مسیر رفت و برگشــت، به بار ترافیکی 
این مسیر افزوده است.بنا به درخواست 
اهالی این خیابان و برای بررسی عملکرد 
مسیر جدید دوچرخه، راهی این خیابان 
می شــویم؛ به ویژه که با اجرای طرح 
اگو در روزهای اخیــر، دامنه ترافیک 
و شــلوغی و از مدار خارج شدن مسیر 
دوچرخه نیز مزید بر علت شــده است. 
در طول یک بار پیمودن تمام مســیر 
این خیابان، هیچ دوچرخه ســواری را 
مشــغول رکاب زدن در مسیر باریک و 
کم عرض دوچرخه نمی بینیم. لوله های 
بزرگ و قطــور ایجاد شــبکه اگو، در 
بخش هایــی از خیابان، داخل مســیر 
دوچرخه قرار گرفته است و در بخشی 
از مسیر نیز بلوکه های بزرگ سیمانی 
قرار دارد. در نزدیکی چهارراه شهدا نیز 
کنده کاری های طرح اگو به قدری در 
خیابان پیش رفته که در مسیر خیابان، 

تنها یک خودرو قادر به تردد است.

z ایجاد مسیر دوچرخه، با کدام فلسفه؟

 ابتدا به ســراغ علی آقا می رویم که در 
این خیابان مغازه تعمیــرگاه یخچال 
دارد. او حرف هایش را با یک سؤال از ما 
آغاز می کند: این مسیر به چه منظوری 
در ایــن خیابان پرتــردد آن هم با این 

کیفیت نازل ساخته شده است؟
او ادامــه می دهــد: این مســیر ویژه 
دوچرخه تقریبــا هیچ مزیتــی برای 
ساکنان این خیابان ندارد، ضمن اینکه 
برای کسبه هم مشکلات زیادی ایجاد 
کرده اســت؛ هنگامی کــه بخواهیم 
بارگیری یــا تخلیه بار انجــام دهیم با 
توجه به عــرض انــدک باقی مانده در 
خیابان، امکانی بــرای توقف خودروها 

وجود ندارد.
وی با اشــاره به جوی آب عمیقی که 

در کنار مســیر دوچرخه قــرار دارد، 
بیان می کند: در ابتدا باید جوی آب را 
می پوشاندند سپس این مسیر را برای 
دوچرخه در نظر می گرفتنــد، زیرا با 
پوشــش جوی آب فضای بیشتری در 

اختیار مسیر قرار می گرفت.

z نبود امکان عبور و مرور هم زمان

محمدی یکــی دیگر از ســاکنان این 
خیابان است که اضافه می کند: مسیر 
دوچرحه  انجا هم بســیار باریک است، 
به طوری که امکان عبور 2 دوچرخه از 

کنار یکدیگر وجود ندارد.
وی مدعی می شــود: از میــان همین 
تعداد انــدک دوچرخه هایی که از این 
مســیر عبور می کنند نیز بارها شاهد 
بروز حــوادث بوده ایــم. چندی پیش 
دوچرخه سواری که در حال عبور از این 
مسیر بود با دوچرخه ای دیگر برخورد 
کرد و تعادلش را از دســت داد و داخل 

جوی آب افتاد. بیچاره سرش با ضربه 
محکمی به لبه جدول برخورد کرد و تا 

رسیدن اورژانس فوت کرد.

z مسیری برای عبور اندک دوچرخه ها

با محمــود آقــا در حالی هــم کلام 
می شویم که زیر سایه درختی ایستاده 
اســت. او می گوید: تا جایــی که من 
می بینم، اغلــب دوچرخه ســواران و 
موتورسیکلت سواران از داخل پیاده رو 
عبــور می کنند. از چند مــاه پیش که 
این مسیر برای تردد دوچرخه سواران 
ساخته شده اســت، تعداد بسیار کمی 
دوچرخه دیده ام که از این مسیر تردد 

کنند.
او بیان می کند: بیشتر از عبور دوچرخه، 

شاهد عبور موتورسیکلت هستیم.

z نبود تابلو و علائم مناسب

محمود آقا اضافه می کند: در مسیرهایی 

که به خیابان های فرعی می رسد، مسیر 
دوچرخه هم قطع می شود و هیچ تابلو 
و علائمی در خصــوص عبور دوچرخه 
برای آگاهی و اطــلاع راننده هایی که 
قصد خروج از فرعــی و ورود به خیابان 
اصلی را دارند در نظر گرفته نشده است.

در حال پیمایش پیاده رو برای ســؤال 
کردن از کسبه هستم که شاهد از غیب 
می رسد و موتورسواری با من برخورد 
می کند. معترض می شــوم که چرا از 
مســیر دوچرخه تــردد نمی کند و او 
ضمن عذرخواهی می گوید: به نظر شما 
با وجود مصالح ساختمانی فراوانی که 
در مسیر دوچرخه ریخته اند، آیا امکان 

عبور وجود دارد؟
مجتبی با بیان اینکه در یکی از مغازه ها 
شاگرد اســت و باید روزی چند بار این 
مســیر را طی کند، ادامه می دهد: قبلا 
هم که مصالح ساختمانی وجود نداشت، 
من از این مسیر اســتفاده نمی کردم، 

چون این مسیر اصلا استاندارد نیست.

z پایان طرح اگو در ماه آینده

وی اضافــه می کند: در همین مســیر 
حداقلی و باریک هم موتورسواران برای 
رهایی از ترافیک، با سرعت زیاد حرکت 
می کنند، بنابراین امکان برخورد آن ها 

با دوچرخه سواران زیاد است.
از ابتدای خیابــان آیــت ا... بهجت تا 
بهجت 6 تمام مسیر دوچرخه با مصالح 
ســاختمانی طرح اگو، مســدود شده 
اســت. مردی که چند قدم آن طرف تر 
ایســتاده و خودش را پیمانکار اجرای 
پروژه فاضلاب شهری معرفی می کند، 
به سمت ما می آید و در توضیح وضعیت 
موجود می گوید: در دیگر فصول سال 
که احتمال بارش بــرف و باران وجود 
دارد امکان اجــرای پروژه هایی از این 

دست وجود ندارد.
وی که مایل به معرفی خود نیســت، 
ادامه می دهــد: اگــر در دیگر فصول 
ســال اقدام به ســاخت و کنده کاری 
کنیــم، بارش هــا باعــث آســیب به 
زیرساخت خیابان می شــود، بنابراین 
به ناچار باید در فصل تابستان اقدام به 

اجرای پروژ ه ها کنیم.
وی اضافه می کند: تقریبا بیشتر مسیر 
این پروژه اجرا شده است و بین 20 روز 

تا یک ماه آینده به اتمام می رسد.

z کنده کاری ها موجب ترافیک شده است

یکی از خانم های اهل محل هم که روی 
صندلی نشسته و منتظر اتوبوس است 
با اشاره به مسیر محدود عبور خودروها 
در نزدیکی چهارراه شهدا، می گوید: این 
خیابان دارای عرض کمی اســت. این 
خرابی هــا و کنده کاری ها برای اجرای 
طرح فاضلاب شــهری، باعث می شود 

ترافیک در این خیابان بیشتر شود.
وی ادامه می دهــد: منزل ما در یکی از 
کوچه های این خیابان اســت. حذف 
آیلندهــای فلــزی و جایگزینی آن ها 
با فضای سبز جای تشــکر و قدردانی 
دارد اما ایجاد مســیر دوچرخه اقدامی 
نامناسب است که باعث باریک تر شدن 

خیابان و افزایش ترافیک شده است.

z  برخورد با جدول ها و آسیب لاستیک

خودروها

یکی دیگر ازشهروندان هم جدول هایی 
را که بر اثر برخورد لاستیک خودروها 
شکسته شده است نشــان می دهد و 
می گویــد: جدول هایــی کــه برای 
جداسازی خیابان از مسیر سبز تعبیه 
شده، در جاهایی که ورودی مسیرهای 
فرعــی اســت، فاصله مناســب ندارد 
به طوری که در هنگام خــروج و ورود 
خودروها به این خیابان ها باعث پنچری 
 و در برخی موارد ترکیدگی لاستیکشان 

می شود. 
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شهروندان است و مي توانید از روش های زیر، مطالبتان را با ما در میان بگذارید.
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 شهروندان گرامی ! با هدف پیگیری دقیق و سريع مسائل مطرح شده، 

لطفا آدرس و اطلاعات کاملی در اختیار ما قرار دهید.

z بازار

شــهروند: من نمی دانم این میوها و 
تره بار از کدام شهر به اینجا آمده است. برخی 
میوه ها اصلا خوردنی نیست. طالبی خریدم، 
بســیار ســفت بود و بی مزه. تصمیم گرفتم 
کمپوتش کنم شاید کیفیتش بهتر شود اما 

نشد.
شهروند: از وضعیت حبوبات وارداتی 
گلــه دارم،حبوبــات رنگارنگ کــه گویا با 
محصول ایرانی مخلوط شده است. لپه ها زرد 
پر رنگ بود ولی خوب پخته نمی شــود. گویا 
پاکستانی است. ما خودمان در ایران بهترین 
حبوبات و مواد غذایی را داریم. چرا نظارتی 
نیســت و چرا بهترین محصولات باید صادر 

شود؟

z اتوبوس رانی

شهروند: لطفا از وضعیت اتوبوس های 
محله عمار یاسر گزارش تهیه کنید. پارسال 
اتوبوس های محله ما فرســوده و قدیمی و 
بدون کولر بود. به لطف شما و پیامک هایی که 
چاپ کردید و پیگیری کردیم و آقای دکتر 
بهاروند، رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای 
شــهر، از محل ما بازدید کرد و دســتور داد 
اتوبوس های جدیــد و کولردار وارد این خط 
شد. ولی ظرف یک ماه گذشته هر دو اتوبوس 
کولردار را به خط دیگــری منتقل کردند و 
برای مــا دو اتوبوس گازســوز بــدون کولر 
گذاشتند. با مدیر مربوط تماس گرفتم و گفت 
اتوبوس نداریم، با اینکه مــن اطلاع دارم به 
پنج شــش خط مینی بوس داده اند و تعداد 
زیادی اتوبوس از خطوط خارج شده است. با 
۱۳۷ تماس گرفتم و گفتنــد صبر کنید تا 
چند ماه آینده اتوبوس کولردار وارد خط عمار 

یاســر می شــود؛ یعنی در این هوای گرم و 
طاقت فرســا باید اتوبوس های گرم داشــته 
باشــیم، بعد در زمســتان برای ما اتوبوس 

کولردار می گذارند؟
شهروند: حرف مســئولان را باور و با 
اتوبوس تردد کردیم. واقعا شــلوغی برخی 
خطوط بسیار زیاد است. بهتر است مسئولان 
هم یک بار خودشان اتوبوس را امتحان کنند.

z شهرداری

0915000296 از شهرداری درخواست 
می کنم تعداد آب سردکن های داخل شهر و 
ورودی شهر مشهد را افزایش بدهد. در سطح 

شهر خیلی کمبود آب سردکن داریم.
0915000449 چرا کارکنان شهرداری 
منطقه 5 در پاســخ به اخذ مجوز تعمیرات، 
پاسخشــان همیشــه ثابت و تکراری است. 
می گویند بساز و ما می آییم طبق ماده فلان 
پلمب می کنیم، بعد جریمه تعیین می شود؛ 

اینکه نشد جواب.
0915000486 هــدف از گشــایش 
بازارهای میوه و تره بار شهرداری این بود که 
جنس ارزان تر به دســت مردم برســانند. 
متأســفانه به علت نبود نظارت قیمت ها در 

مواردی گران تر ارائه شده است.
0915000248 از شــهرآرا می خواهم 
پیگیر بدون اســتفاده مانــدن زمین چمن 
مصنوعی در رسالت 8۱ باشد. شایان توجه 

شهرداری منطقه ۳.
شهروند: از شهرداری به دلیل اجرای 
عملیات احداث آســفالت و اتصــال بولوار 
خاقانی و نماز تشکر می کنم. فقط بهتر بود 
حالا که این عملیات انجام می شــود، اتصال 

مذکور به شکل بولوار باشد نه خیابان. 

ترافیک در جوار مسیر سبز 
انتقاد اهالی و کسبه خیابان آیت ا... بهجت از ایجاد مسیر دوچرخه در این خیابان

مدیر توسعه حمل و نقل انســان محور سازمان حمل و نقل 
و ترافیک شهرداری مشــهد درباره گله های شهروندن به 
خبرنگار ما می گوید: اجرای مسیر ســبز دوچرخه در این 
مسیر هنوز به طور کامل انجام نشده و پوشیده شدن کانال 
در کنار مسیر سبز دوچرخه یکی از طرح هایی است که در 
سال جاری پس از اجرای فاضلاب شهری انجام می شود و 
فضای بیشتری برای مسیر سبز دوچرخه ایجاد خواهد شد.

جمشید جعفری با اشاره به اینکه در سطح شهر مسیرهای 
سبز دوچرخه در حال احداث است ادامه می دهد: با توجه به 
پیوسته بودن مسیرها و مشترک بودن مسیرها با پیاده روها، 
این امر برای شهروندان محدودیت اســتفاده ایجاد کرده 
است، به همین منظور مسیر مذکور در مسیر سواره رو در 

نظر گرفته شده است.
جعفری مدعی می شود: ایجاد این مســیرها در سواره رو 
دارای عــرض کافی و پیوســتگی اســت و از ایمنی لازم 
برخوردار اســت، ضمن اینکه با اســتقبال مــردم روبه رو 

خواهد شد.
وی با اشاره به برخی مســیرها در نقاط مرکزی شهر بیان 

می کند: این مســیر بدون اســتفاده نیســت، زیرا اگر به 
خیابان های شیرازی، آیت ا... بهجت، خسروی و... مراجعه 
کنید شــاهد تردد و پارک تعداد زیادی از دوچرخه ها در 
سطح پیاده رو و خیابان خواهید بود که نشان دهنده نیاز این 

خیابان ها به مسیر سبز دوچرخه است.
مدیر توسعه حمل و نقل انسان محور سازمان حمل و نقل و 
ترافیک شهرداری با بیان اینکه تعریض خیابان ها وسیله ای 
برای تشویق و استفاده بیشتر شــهروندان از خودرو است 
می افزاید: شــهروندان برای تردد در نقاط مرکزی باید از 

وسایل نقلیه عمومی استفاده کنند تا ترافیک کمتر شود.
وی خاطرنشــان می کند: در تقاطع هــای فرعی به اصلی 
طرح آرام سازی انجام خواهد شــد، به طوری که خودروها 
کنترل شده وارد مسیر شــوند و با مسیر دوچرخه تداخل 

ناایمن نداشته باشد.
جعفری تأکید می کند: مجری اجرای این مسیر شهرداری 
ثامن است و برخی اقدامات مانند رنگ آمیزی، نصب علائم 
و... در دستور کار اســت که با ورود پیمانکار جدید تا 2 ماه 

آینده به اتمام و بهره برداری می رسد. 

وعده اتمام پروژه تا دو ماه آینده

 آزادی 30 زندانی جرائم غیرعمد
 با کمک خادمان رضوی

۳0 نفــر از زندانیان جرائــم غیرعمد عصر 
پنجشنبه با کمک خادمان بارگاه منور امام 

رضا)ع( آزاد شدند.
بــه گــزارش ایرنــا، رئیــس ســتاد دیه 
خراسان رضوی در حاشیه این مراسم گفت: 
از ابتدای ســال در قالب طرح ضامن آهو با 
پشتیبانی خادمان بارگاه امام رضا)ع( زمینه 
آزادی زندانیان زیادی فراهم شــده اســت 
که امروز به صــورت نمادین به یمن روزهای 
مبارک دهه کرامــت ۳0 نفر دیگــر از این 

زندانیان آزاد شــدند. جواد غفوریان طوسی 
افزود: آزادســازی زندانیان جرائم غیرعمد، 
در قالب اعزام گروه هــای چندنفره خادمان 
بــارگاه ملکوتی امام رضا)ع( بــرای مذاکره 
و گرفتن رضایت از شــکات، ارائه معاضدت 
قضائی بــه محکومان مالی از ســوی خدام 
با تحصیلات حقوقی و تجربیــات قضائی و 
همچنین برقراری سازش در قبال پرونده های 
مالی آغاز شده اســت و تا روز میلاد حضرت 

امام رضا)ع( ادامه دارد.  
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